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CONSELL ORDINARI DE LA ZONA 15  (Clot i entorns) 
Sessió extraordinària realitzada el 19 d’octubre de 2022, al Local Social del Clot. 
 
Assisteixen a la reunió:                                                                    
 
Entitats, Plataformes i Grups:  
Grup Municipal PSC; Associació veïnal del Clot i confluències; Grup Municipal Ciutadans; Oratori Ibn 
Malik; Espai Tríada; Unitat Pastoral Pilar-Magdalena; Església Evangèlica Bautista; “Asociación 
Watani para la Libertad y la Justicia”; Serveis Socials Ajuntament; Ateneu Popular de Ponent; 
Associació Lleida contra el càncer; Associació Agrupament Escolta Alosa; CAP Onze de Setembre; 
Escola St. Josep de Calassaç; i Associació Benvinguts Níger. 
 
Persones:  
Carme Valls; Montse Salvatella; Noemí Fernández; Teresa Ribes; Mohammed Arjam; Jordi Camins; 
Amparo Cuadros; Myriam Solé; Alexandra Delcea; Montserrat Canals; Priscila Ibarz; Mourad El 
Boudouhi; Ma. Àngels Grau; Teresa Farré; Josep Gelonch; Manuela Azucena; Ma. Àngels Moli; 
Carme Pascual; Laia Alonso; Aïna Villalba; Josep Albella; Santiago Lapeña; Teresa Rogés; Goti 
Fornos; Rosa Solís; Pilar Tobella; Benjamí Mari; Magda Torrent; Laura Gascó; Olga Ulla; Soleymane 
Barke; Ismael Souleymane; i Araceli Royo. 
 
Per l’administració municipal: 
La regidora de la Zona 15 i de Participació Ciutadana, Marta Gispert; el regidor de Mobilitat i Serveis 
Urbans, Joan Ramon Castro; i de part de l’Àrea de Participació Ciutadana, Cristina Saiz, Glòria 
Vicens, Ignasi Portet i Sogues Sendra. 
 
S’inicia el plenari del Consell de la zona15 amb la benvinguda de la regidora de Participació i 
regidora de Zona15, Marta Gispert, excusa la presència del Paer en Cap, Sr. Miquel Pueyo, i agraeix 
la participació del regidor de Mobilitat i Serveis Urbans, Joan Ramon Castro,  com del personal 
tècnic implicat en l’assemblea ordinària que es duu a terme avui. Així mateix, dona la benvinguda a 
les persones assistents.  
 
Tot seguit, fa la presentació de Xavier Sentís, membre del cos de Bombers de la Generalitat de 
Catalunya  i coordinador de les xerrades de prevenció d’incendis  a les llars, que presenta unes 
xerrades informatives per tal d’implementar la cultura de la prevenció d’incendis a la llar. Aquestes, 
estan destinades tant a entitats i associacions com a la ciutadania en general. Les dues xerrades 
que duen a terme són:  
 

1- Tanca la porta al foc, té com a finalitat una vegada iniciat l’incendi saber el que hem de fer 
per no posar-nos en risc. 

2-  Prevenció d’incendis a la llar, té com a objectius treballar les causes que provoquen els 
incendis i treballar els hàbits que les provoquen. 
 
 

Cal tenir en compte que segons les estadístiques hi ha 12 incendis en habitatges al dia, el 80% de 
morts en incendis són a les llars i, el col·lectiu més afectat són les persones > 65 anys. 
Per acabar, Xavier Sentís facilita el correu per tal que si algú està interessat en alguna de les xarrades 
que ofereixen pogués contactar amb ells : bombersprevencioincendis@gmail.com 
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A continuació, la regidora Marta Gispert, fa esment de diverses actuacions del barri que s’estan 
fent o que es preveuen fer a curt termini com: 1- s’està treballant a la comissió de nomenclàtor del 
Consell de Ciutat el canvi de nom de la “Plaça de la Constitució”; 2-  des de Normalització el Consorci 
Lingüístic es vol realitzar una prova pilot a la zona del Clot per a la realització d’una campanya per 
donar a conèixer totes les activitats que des del consorci es realitzen per a promoure l’ús de la 
llengua catalana; 3- a través d’una de les demandes realitzades pel grup dinamitzador i les accions 
de millora detectades des del Pla de Millora de l’espai Públic, s’ha decidit fer una campanya pilot a 
la zona del Clot incidint en la reducció de les miccions dels gossos en façanes i mobiliari urbà. 
Aquesta campanya pilot s’emmarca dins la  campanya general en positiu a tota la ciutat de Lleida 
amb el títol: “ La ciutat neta és cosa de tothom”; 4- hi ha una previsió  de reposició d’arbrat dels 
escocells d’alguns dels carrers de l’entorn Plaça Santa Maria Magdalena. Finalment, informa que la 
setmana vinent s’enviarà als membres del grup impulsor del Pla de millora i als membres dels 
consells de zona les dades del retiment de comptes de l’execució del Pla de Millora del període 1 
d’abril al 18 d’octubre.  
 
Tot seguit, el regidor de Mobilitat i Serveis Urbans, Joan Ramon Castro, informa d’altres actuacions 
que s’han fet al barri tot recordant que  les actuacions  es poden fer d’ofici (mitjançant inspectors) 
o bé, a requeriment de l’Associació de Veïns, de l’aplicació APPUNTA o de l’entrada via Registre 
general de l’Ajuntament. Aquestes són: 1- quant a mobilitat s’ha  millorat de la xarxa/manteniment 
de: instal·lació de càmera de trànsit a Plaça Europa, renovació armari regulador de la cruïlla Plaça 
Europa i substitució de part del cable de senyal per fibra òptica. Les possibilitats que dona la fibra 
òptica són, entre altres, que la càmera podrà controlar el nombre de vehicles i de vianants que hi 
passen cada dia, dades que ens serviran per fer estadístiques i gestionar millor el trànsit; 2- s’ha 
resolt la petició de canvi de tipus d’estacionament de bateria a línia al carrer Ramon Llull; 3- s’han 
autoritzat 4 llicències per instal·lar vetlladors nous, la resta (50) són llicències antigues que 
l’Ajuntament no pot retirar si no es dona alguna de les següents circumstàncies: molèsties molt 
greus en què ha d’intervenir la Guàrdia Urbana o canvi de propietari o d’ús; 4- hi han hagut 27 
incidències pel que fa al tema de senyalització; 5- pel que fa a serveis urbans: s’han canviat 5 mòduls 
semafòrics antics i desgastats per uns amb possibilitats de posar fibra més endavant,  s’han posat 
40 papereres noves, 7- s’han reparat 20 bancs de carrer, s’han reparat voreres i tanques de jocs 
infantils, a la zona de cobriment de les vies, la fusta s’està canviant per una de sintètica amb resina 
que no necessita manteniment, entre d’altres; 8- s’ha fet una prova pilot de neteja amb aigua a 
pressió durant 6 mesos al carrer Alfred Perenya; i  9- comenta que han tingut problemes per 
resoldre la petició que es va fer relativa a les escales d’entrada al pàrquing del Clot amb relació als 
problemes de salubritat i que han arribat amb un acord amb Ilnet per tal que es faci càrrec, ja que 
no pot estar en aquestes condicions. 
 

En desenvolupament al tercer punt de l’ordre del dia, la regidora Marta Gispert, explica que els 
grups dinamitzadors estan formats per veïns, veïnes i un representant de les diferents entitats del 
barri amb l'objectiu de treballar més a fons i des de la perspectiva comunitària les temàtiques del 
Consell que així ho requereixin. És a dir, espais de participació directa on crear sinergies entre 
veïnat, entitats i administració per dur a terme iniciatives que satisfacin les necessitats detectades 
a cada barri pel mateix veïnat i entitats. Tot això des de la perspectiva de la corresponsabilitat i el 
compromís.  
 
Tot seguit, Ignasi Portet i Glòria Vicens, tècnics de l’Àrea de Participació, exposen les duess 
comissions de treball creades en aquesta zona segons les necessitats i potencialitats detectades des 
del Grup Dinamitzador. Aquestes són la  comissió de la diversitat i la comissió del bon ús de l’espai 
urbà. Recorden que és un grup obert i s’hi pot afegir tothom que estigui interessat a participar. A 
partir d’aquí es constitueix el grup dinamitzador amb els següents membres: Montserrat Salvatella, 
Associació de Veïns del Clot; Carmina Pardo, Ateneu Popular de Ponent; Mohammed Arjam, Imam 
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Oratori Ibn Malik; Priscila Ibarz, Església Evangèlica Baptista de Lleida; Souleyname Barrealfari, 
Assocaició amics i nacionals el Níger; Anabel Mateu, IES Escola del Treball; Olga Ulla, Escola Sant 
Josep de Calassanç; Montserrat Canals, Unitat Pastoral Pilar-Magdalena; Mario Castel, Reintegra; i 
Myriam Sale, Espai Triada. 
 
Torn general de preguntes i/o propostes: 
 
Josep Albella, Associació Veïnal del Clot i confluències. Manifesta la manca de neteja pel que fa als 
excrements i miccions de gossos, i la proliferació de coloms.  
 
Montse Salvatella, Associació Veïnal del Clot i confluències. Agraeix als tècnics de participació 
ciutadana per  tota la tasca tan important que estan fent donat que ara s’està movent el barri cap 
endavant i la gent comença a tenir més iniciativa per participar. També creu que caldria regular el 
tema de les terrasses.  
 
Teresa Ribes, representant del Consell de Ciutat. Explica un fet problemàtic i que s’hauria de trobar 
una solució pel que  està succeint cada dia, on es pot observar des del carrer,  un  individu despullat 
en una finestra d’un pis del carrer Alcalde Porqueres,  principalment quan surt la canalla de l’escola.   
 
Carme Valls, Grup Municipal PSC. Exposa: 1- la necessitat de desallotjar l’edifici del carrer Alfred 
Perenya, 92; 2- sol·licita un semàfor al carrer Príncep de Viana, davant de “La Caixa”; 3-  pregunta 
com està la proposta que es va fer des de govern de la vianalització del Carrer Pi i Maragall i 
ampliació de voreres del carrer Alferd Perenya; i 4- davant de les queixes de l’increment de 
vetlladors, proposa que es revisi si no hi ha més vetlladors dels permesos. 

 
Àngels Moli, Associació Lleida contra el càncer. Ofereix els serveis de l’entitat i els dona a conèixer 
a la resta d’entitats del barri.  
 
Araceli Royo, Associació Veïnal del Clot i confluències. Destaca la manca de neteja a causa dels 
excrements i miccions de gossos i la proliferació de coloms, també degut a la manca de civisme 
existent al barri, principalment  al carrer Nadal Meroles,7.  A més, proposa retirar el mobiliari 
infantil de la petita plaça del carrer Amics de Lleida en la intersecció del carrer Nadal Meroles, i que 
aquest espai sigui exclusiu per gossos  amb l'obligació de retirar les femtes i rentat amb aigua i 
lleixiu les miccions, amb la possibilitat de ser sancionat/des els propietaris que no 
compleixen aquestes normes.  
 
Mohamed Arjam, Iman de l’Oratori Iman Malik.  Demana informació sobre dues multes que ha 
rebut, una de les quals és per la realització d’una activitat sense llicència i no estaven fent culte, 
que només tenien paralitzada la llicència d’obres però no prohibida l’entrada al local.  
 
Jordi Camins, veí.  Fa diversos comentaris  amb relació a: 1- abundant circulació de patinets i 
bicicletes en condicions que no s'ajusten a la normativa vigent, referint-se al carrer Alfred 
Perenya, entre els encreuaments amb carrer Pallars i Paer Casanovas; 2- coloms de diferents 
races al pati interior format pels carrers Prat de la Riba, Pallars, Alfred Perenya i Paer 
Casanovas, ja que cada dia són més nombrosos; 3- nul·la vigilància d'Agents de l'autoritat; 4- 
semàfor enfront de l'Escola del Treball per a evitar llargues cues en el carrer Alfred Perenya; 5- 
vorada en el pas de vianants enfront de l'ambulatori de la Seguretat Social Prat de la Riba; 6- 
més neteja de les voreres, cantonades, desguassos i embornals amb reixa; i 7- proposa canviar 
la data de la poda dels arbres d’Alfred Perenya  
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Pilar Tobella, veïna. Reitera les peticions del Senyor Jordi Camins, però destaca la manca de llum a 
la ciutat i concretament al seu barri. Agrairia saber la funció dels Agents Cívics. Fa queixa de vàries 
persones que fumen substàncies tòxiques a la via pública que donen a la plaça santa maria 
Magdalena.   
 
Benjamí Mari, Associació Veïnal del Clot i confluències. Proposa fer una campanya pilot per 
combatre l’incivisme al carrer amb un cartell explicatiu clar i entenedor per a tothom. Es queixa de 
la manca de neteja i dels actes incívics. Finalitza amb una reflexió del mal estat actual del parc de la 
Plaça de la Constitució, la qual s’hauria d’abastir de més elements pels infants i conservar-ho amb 
millors condicions.  
 
Goti Fornos, Associació Veïnal del Clot i confluències. Exposa la dificultat amb la qual es troba la 
gent gran a l’hora d’obrir els contenidors grisos.  
 
Mourad El Boudouhi, “Associación Watani para la Libertad y la Justícia”. Manifesta que el problema 
amb l’exhibicionista és greu i s’ha de buscar una solució. 
 
Montserrat Canals, Unitat Pastoral Pilar-Magdalena. Creu que hem de posar-hi imaginació a l’hora 
d’educar els veïns. S’han de fer propostes en què els mediadors naturals siguin els mateixos veïns. 
 
Finalitzat el torn general de preguntes i/o propostes, i en atenció a les observacions que hi han anat 
fent les persones participants en la reunió, la regidora de zona, Marta Gispert, i el regidor de 
Mobilitat i Serveis Urbans, Joan Ramon Castro, responen: 1- de l’individu exhibicionista és un tema 
complicat i es derivarà al departament que correspongui; 2- la multa que comenta el Mohamed li 
contestaran per privat després; 3- el tema de l’incivisme és una problemàtica estesa a tota la ciutat 
i no és sols responsabilitat de la Guarda Urbana; 4- recorden l’existència del Servei de recollida de 
voluminosos gratuït i pel que fa a la neteja, des de l’Ajuntament s’estan duent a terme actuacions 
com les del Pla de Millora Urbana i estan en tràmit per buscar una altra empresa concessionària de 
neteja quan acabi el contracte; d’altra banda, també s’avança que es farà una campanya especial  
pel tema de les caques de gos i miccions que començarà ben aviat 5- ja està fet el decret de 
desallotjament del carrer Alfred Perenya, 92; 6- ara mateix no està al calendari del govern municipal 
la vianalització del carrer Pi i Maragall; 7- reafirma que la Plaça dels Amics no és un pipi can; 8- s’ha 
fet un conveni de col·laboració entre l’Ajuntament i les farineres del polígon perquè ells també facin 
captures de coloms i tudons; 9- s’informa que després de Tots Sants des de la plaça Ricard Viñes 
fins al Cobriment de les Vies (Prat de la Riba, costat del CAP) és vianalitzarà, les calçades seran més 
estretes per tal que els vehicles redueixin la velocitat i posaran carrils bici, entre altres, tindrà 
preferència el vianant i els semàfors els canviaran i en posaran un de nou; i 10- funcions dels Agents 
Cívics són informar a la gent de les conductes cíviques i porten una emissora per contactar amb 
Guàrdia Urbana, ja que ells no són autoritat.  
 
Sense cap altre tema a tractar en el dia d’avui es dona per finalitzada la sessió plenària. 
 

 
Secretaria Tècnica dels Consells de Zona 

 
Lleida,  19 d’octubre de 2022 

 


